
Oči básníka Jana Skácela na-
hlíží do bytů sídliště Na Val-
tické. Realistická malba bás-
níka, jež strávil dětství
a dospívání v Břeclavi a Po-
štorné, vznikla pod rukama
umělců z brněnského ateliéru
Malujeme jinak. Lidé ji mohou
obdivovat na trafostanici di-
stribuční společnosti EG.D,
která patří do skupiny E.ON.

„Chtěli jsme připomenout Jana
Skácela a jeho spojení s Břeclaví
a Poštornou jinak než pamětní
deskou nebo sochou. Když přišla
nabídka další spolupráce s fir-
mou EG.D, s níž už několik let
pracujeme na zkrášlování rozva-
děčů v ulicích, rozhodli jsme se
pojmout připomínku této osob-
nosti a jejího díla moderněji," vy-
světlil místostarosta Petr Vlasák,
který se projektům ve veřejném

prostoru věnuje skrze agendu
Zdravého města Břeclav.

„Malba vznikla v rámci našeho
projektu Street Art u příležitosti
výročí pětatřiceti let od Skáce-
lova úmrtí, které si v Břeclavi při-
pomenou 7. listopadu. Básníkův
portrét spolu s jeho verši je vy-
veden na podkladu, který kom-
binuje černou barvu a tyrkysové
a červené geometrické obrazce.
Jsme rádi, že nás vedení města
oslovilo a mohli jsme tak navázat
na naši dlouhodobou spolu-
práci,“ přibližuje Veronika Maš-
ková, oblastní manažerka ve
společnosti EG.D.

Skácel se narodil ve Vnorovech
na Hodonínsku, nicméně již
v pěti letech se přestěhoval do
Poštorné, kde strávil celé dětství
a mládí. „Celé léto jsme procho-

dili bosí. Prázdniny jsme proleželi
na břehu Dyje, řeky s hlinitými
vysokými břehy. Blízko jsou led-
nické rybníky. Na podzim nám
táhla nad hlavami hejna divo-
kých hus. Za krásného počasí
bylo vidět Pálavu,“ vzpomínal
Skácel ve svých zápiscích na
dětství a později i na studia na
břeclavském gymnáziu, kam kaž-
dodenně chodil přes šest dřevě-
ných mostů a okolo luk plných
ocúnů.

„Ve svých vzpomínkách zachytil
třeba i okamžik, kdy mu pošto-
renský pan farář spílal za to, že
mu kradl hrušky přes zeď farní
zahrady. Nebo to, že zázrakem
přežil pád z poštorenského kos-
tela, kde pomáhal klempířům při
opravách. Naštěstí spadl do
kupky sena,“ dává místostarosta
Petr Vlasák k dobru dramatic-

kou vzpomínku se šťastným
koncem, díky kterému mohl
Skácel vytvořit tolik krásných
veršů. 

Útržky veršů ztvárnili výtvarníci
na trafostanici mezi Poštornou
a Charvátskou Novou Vsí. Na
7. listopadu, tedy při výročí úmrtí
Jana Skácela, se na místě
chystá happening ve spolupráci
s městskou knihovnou a břec-
lavskými školami. 

Nebude první připomínkou bás-
níka ve městě. Před několika lety
jej připomněla dvojverší naspre-
jovaná na chodník v rámci lite-
rárního festivalu BookPark. Jeho
básně si mohou lidé pustit také
v poesiomatu před gymnáziem,
kde studoval. 

(sol, foto dav)

Básníka Skácela připomíná
malba na trafostanici
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Břeclavská Radnice

První studenti nastoupili na
zbrusu nově otevíranou Vyšší
odbornou školu zdravotnickou
v Břeclavi, která je nově sou-
částí Střední školy manažer-
ské a zdravotnické u břeclav-
ského vodojemu. Po více než
rok trvající snaze získal studijní
program, který zřizuje Střední
škola manažerská a zdravot-
nická, akreditaci Ministerstva
zdravotnictví.

Ti, kdo teď vstupují do školních
lavic, se za tři a půl roku budou
pyšnit titulem Diplomovaná
všeobecná sestra. Ke studiu na-
stupují jak ti, kteří jsou zdravot-
nictvím zcela nepolíbení, tak ti,
kdo v oboru již pracují a chtějí si
zvýšit kvalifikaci. Další vzdělá-
vání při zaměstnání jim umožní
kombinovaná forma studia.

Součástí studijních osnov jsou
anatomie, fyziologie, odborná la-
tinská terminologie, ošetřovatel-
ské postupy, obecná psycholo-
gie, komunikace ve zdravotnictví
a mnohé další.

Velký důraz se klade také na

praxi. Studenti ji budou získávat
nejen v břeclavské nemocnici,
ale také v sociálních službách –
například v K-centru, Domově
seniorů Břeclav, Léčebně dlou-
hodobě nemocných Valtice
nebo v Psychiatrické léčebně
v Brně. Postupně škola do-
mlouvá i další zařízení, jako jsou
nemocnice v Hustopečích
a v Hodoníně. 

„Velmi kvituji tuto aktivitu školy.
Diplomovaných všeobecných
sester je ve zdravotnických za-
řízeních stále nedostatek. Věřím,
že většina úspěšných studentů
zůstane po studiu v břeclavské
nemocnici nebo jiných zaříze-
ních v Břeclavi,“ pronesl při za-
hájení výuky břeclavský starosta
Svatopluk Pěček, který v souvi-
slosti s novou VOŠ připomenul
i iniciativu ředitele Nemocnice
Břeclav Petra Baťky. 

Při zahájení byli kromě studentů
a vedení školy přítomni také ře-
ditelé a ředitelky břeclavské ne-
mocnice, Domova seniorů nebo
třeba břeclavské Remedie.
A rovnou už při úvodu studia

všichni z nich projevili zájem
o studenty oboru.     

Právě pro tato zařízení by tak
měli být absolventi školy vý-
znamnou posilou. Jak upřesnila

ředitelka školy Šárka Kamenská,
nejbližší vyšší odborné školy
s tímto oborem jsou v Brně,
Znojmě a v Boskovicích.

(sol, dav)

Díky nové vyšší odborné škole 
vystudují v Břeclavi Diplomované všeobecné sestry

Lepší obraz i zvuk si brzy užijí
návštěvníci břeclavského kina
Koruna. Město investuje 3,9 mi-
lionu korun do modernizace au-
diovizuální techniky. Aktuálně
vypisuje veřejnou zakázku na
dodavatele technologie. 

„Poslední digitalizace kina se dě-
lala před dvanácti lety. Technika
se pomalu blíží konci své život-
nosti,“ zdůvodňuje nutnost in-
vestice do vybavení kina místo-
starosta pro kulturu Petr Vlasák.
Jak zdůraznil, Koruna v Břeclavi
supluje kulturní dům pořádáním
koncertů a divadelních předsta-
vení, stále je to však v prvé řadě
kino. „Chceme pro něj proto sta-
bilní techniku, která vydrží řadu
dalších let,“ poznamenal.

Nový projektor bude laserový
a změní se i kompletní technika,

která s promítáním filmů souvisí,
včetně serveru. Také původní
zvuk nahradí pokročilejší verze
a výměna čeká rovněž zesilo-
vače. Kino dostane nové pro-
jekční plátno. To vše bude zna-
menat, že se obraz i zvuk
výrazně zlepší. Počítá se i s po-
řízením nové opony a automati-
zací jejího ovládání, stejně jako
automatizací ovládání světel.
Hotovo by mělo být do tří mě-
síců od výběru dodavatele.

S modernizací kina Břeclav na-
přesrok čeká ještě jedna no-
vinka. „Původní promítačku
chceme ještě využít. A to pro
letní kino pod zámkem, které
plánujeme v  příštím roce
o prázdninách,“ naznačil Petr
Vlasák.

(sol)

Kino bude mít lepší 
obraz i zvuk

Při deštích hrají zásadní
roli. Kanalizační vpusti,
které v Břeclavi odvodňují
chodníky, silnice a jiné
zpevněné plochy a vodu
odvádí do kanalizačního
řadu, právě prochází oči-
stnou kúrou. Odborní pra-
covníci na přelomu září
a října zkontrolovali a vy-
čistili 160 kanalizačních
vpustí v části města, kte-
rou protíná ulice Čechova.
Čištění se dočkaly vpusti
nejen na Čechově, ale
i v  přilehlých a navazují-
cích ulicích. Cílem je po-
stupně pročistit všechny
kanalizační vpusti ve
městě a zároveň odhalit
ty, které jsou nefunkční. 

O celý proces se stará firma SEZAKO, se kterou Technické služby
Břeclav spolupracují už dva roky, a která je pro tuto práci kompletně
technicky vybavená. 

Nefunkční vpusti označili zaměstnanci nástřikem oranžového kříže
přímo na víko a zajistili jejich výměnu. 

Případů, kdy jsou některé vpusti „zabetonované“, přitom není málo. Tech-
nické služby upozorňují, že se často setkávají s případy, kdy se v lapači ne-
čistot objevují kusy dlažby, vyhozené PET láhve a podobně. Také se stává,
že lidé do kanálu vylévají fasádní barvy. To vede k častým poruchám
a velmi to znesnadňuje samotné čištění. Také není vhodné do vpustí za-
metat nepořádek z dvorků, prach a listí. 

(sol)

Čistili kanalizační vpusti
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Vážení obyvatelé Břeclavi, 

připadá mi, že sotva skončilo
tropické léto, už chystáme Vá-

noce. Čas ale letí opravdu rychle,
a tak mi dovolte Vás pozvat na
akce, které pro Vás chystáme
s  břeclavským muzeem v  čase
předvánočním. Určitě vezměte
děti na tradiční lampionový prů-
vod 17. listopadu, který začíná
v 16.30 na pěší zóně v Břeclavi,
odkud průvod půjde přes cen-
trum města až ke Kuffnerovu
nábřeží. I letos se můžete těšit
na ohňostroj.

Týden poté propuknou v syna-
goze Adventní inspirace, kde se
budou prodávat vánoční deko-
race, a na vaše ratolesti čeká
Velká adventní dílna. Nedílnou
součástí je také vystoupení dět-
ských folklorních souborů. V ne-
děli 24. 11. se proto do synagogy
určitě stavte načerpat adventní
atmosféru.

Rozsvícení školních vánočních
stromečků už se stalo tradicí.
29. 11. od 17 hodin se tak rozsvítí
stromečky u kapličky ve Staré
Břeclavi, stromy v  parku u ZŠ
Kpt. Nálepky a strom před ZŠ
Komenského v Poštorné. 

Většina Břeclavanů se určitě těší
na první adventní neděli 1. pro-
since, kdy rozsvítíme velký vá-
noční strom v parku u pěší zóny.
Součástí tradice jsou také na-
zdobené školní stromečky, do-
pisy Ježíškovi a kulturní pro-
gram. 

Mikulášská metelice pro všechna
hodná i zlobivá dítka odstartuje
5. 12. v  16.30 hodin už tradičně
na pěší zóně u břeclavského
gymnázia. Můžete se těšit na an-
děly na chůdách, ohnivou show
a čertovské mikulášhowiny. 

Letos do Břeclavi přijedou také ti
nejstrašidelnější čerti na světě –
Krampusové. Jejich ohňovou
show jsme tentokrát od Mikuláš-
ské metelice oddělili a v Břeclavi
se předvedou 7. 12. od 17 hodin.
Kdo se nebojí, může se na průvod
čertů Krampusů přijít podívat na
pěší zónu u gymnázia. 

Břeclavské muzeum pro vás
chystá program i na druhou půli
prosince. Ten uveřejníme v pro-
sincové Radnici a rozhodně se
máte na co těšit. V té listopadové
najdete ke všem výše uvedeným
akcím podrobnější program. 

Přeji Vám tedy poklidný začátek
doby adventní a přijďte se po-
bavit.  

Svatopluk Pěček, 
starosta Břeclavi

Předvánoční čas v Břeclavi

Téměř od samého počátku exis-
tence Městské policie Břeclav je
jí věrný strážník, kterého u příle-
žitosti Dne české státnosti oce-
nil starosta Svatopluk Pěček.
Kromě tohoto rekordmana pa-
mětní medaili předal dalším mu-
žům a ženám, kteří si připomněli
kulaté výročí působení v řadách
městské policie.

Deset z nich má za sebou 5 let
služby, tři 10 let. Třem strážníkům
starosta předal medaili za 15 let,
jednomu za 20 let, dvěma za 25
let a zmíněnému rekordmanovi
za 30 let služby. 

„Městská policie má velkou kon-
kurenci v ostatních bezpečnost-
ních sborech. O to více si vážíme

těch, kteří jí zůstávají věrní,“ při-
pomněl starosta, že o kvalitní za-
městnance se městská policie
přetahuje i se státní policií, vě-
zeňskou službou, celní správou
a dalšími institucemi. „Strážníci
jsou přitom nesmírně důležitou
složkou, která pomáhá vytvářet
pocit bezpečí v našem městě,“
poznamenal starosta, který
vedle medailí za věrnost udělil
také jednu medaili za statečnost. 

Městská policie v Břeclavi byla ofi-
ciálně zřízena 1. ledna 1992 a za-
čínala s devíti pracovníky, kteří zís-
kali v květnu 1992 osvědčení
strážníka. Dnes ve městě působí
přes tři desítky strážníků. Vedle
nich má městská policie ještě další
zhruba dvacítku zaměstnanců.

Starosta ocenil medailí
věrnost strážníků

Břeclav má novinku, která zajistí
bleskurychlou opravu veřejného
osvětlení. Závadu je nyní možné
nahlásit přímo od nefunkční
lampy, stačí mít jen po  ruce
chytrý telefon. 

Všechny sloupy totiž zdobí
štítky s unikátním identifikačním
číslem a QR kódem. Stačí jej na-
číst čtečkou QR kódů, která je
již standardní výbavou všech
chytrých telefonů. Automaticky
se vygeneruje email s  již před-
vyplněnou adresou a lokací sto-
žáru či pozicí v  mapě. Ohlašo-
vatel pak už může jen upřesnit
závadu – nesvítí, bliká, mecha-
nické poškození – a email odes-
lat. Celá ohláška trvá maximálně
třicet vteřin.

Zpráva okamžitě dorazí Tech-
nickým službám, které mohou
velmi rychle zareagovat. Rychlé
nahlášení závady je důležité zej-
ména ve chvílích, kdy jsou na-
příklad upadlá dvířka stožáru
nebo otevřená dvířka rozvaděče
s obnaženými rozvody. To je to-
tiž potenciálně život ohrožující
situace. QR kódy ale pomůžou i
k  rychlejší opravě běžných zá-
vad. 

Systém už používá několik měst.
Například Uherské Hradiště,
Moravská Třebová, Rousínov
nebo Mikulov. 

(sol)

QR kódy na lampách
urychlí jejich opravu



Břeclavská Radnice

V minulém čísle Radnice se ob-
jevila úvaha na téma, proč se
nedaří sehnat na úřad kvalitní
zaměstnance, k čemuž se jal
kolega Jonáš zjistit podklady
formou takzvané „stošestky“.
Způsob se to ale nejeví jako
vhodný, protože na přesně mí-
řenou „investigativní“ otázku je
většinou odpovězeno v úřed-
nickém smyslu přesně a prav-
divě, ale kdo se neptá na kon-
text, ten ho nedostane. Je to
slabina tohoto žánru.

Na druhé straně je mandát za-
stupitele, který jeho držitele
opravňuje k nahlížení, zkoumání
a kladení otázek s kontextem,
právě díky čemuž má přece jen
nějakou váhu. Zjednodušeně, má

nárok na všechny informace tý-
kající se fungování města, krom
těch, kde je to vysloveně záko-
nem odepřeno. Krom nároků mají
zastupitelé ale také odpověd-
nost za vedení a směřování
města ke stabilnímu fungování,
odpovědné politice i určité snaze
o budování politické kultury. 

Tedy lidově řečeno, měli by
všichni táhnout za jeden provaz,
pracovat pro blaho města,
osobně jsem přesvědčen, že na
něm i spolupracovat, a to ne-
hledě na to, zda jsou v té či oné
straně nebo v daném čase v opo-
zici nebo ne. Tato spolupráce
může mít několik různých rovin
od základních lidských setkání
až po třeba dobře mířenou ve-
řejnou kritiku. Taková kritika má
mít ale jednu důležitou vlast-
nost – nabízí krom kritických po-
stojů i alespoň náznaky řešení. 

Bohužel, v článku kolegy Jonáše
(Radnice říjen 2024, příspěvek
Laxní přístup vedení radnice
k hledání nových zaměstnanců)
na rozdíl od nástinu řešení nachá-
zím spekulace o různých zástup-
ných věcech a také bohužel
zjevné nepravdy. Dovolím si cito-
vat: „(při náboru zaměstnanců)
žádná personální agentura, žádný
headhunter, žádný LinkedIn ani
náborový server“ a doplním fakta.

Celkem bylo vypsáno výběrové
řízení na ekonoma města za po-

slední rok desetkrát. Personální
agenturu jsme využili vždy, právě
s úkolem sehnat kvalitního kan-
didáta (headhunting - lovení
hlav). Celkem nám agentura po-
skytla 4 uchazeče z celkových
12, kteří se do těchto 10 kol při-
hlásili. Náklady na toto „doho-
zení“ byly ve výši desítek tisíc ko-
run, pokud bychom „dohozeného
kandidáta“ vybrali, odměna by
byla dalších 50 000,-, což jsme
ale při zisku kvalitního ekonoma
považovali za adekvátní náklad.
Krom toho byla nabídka inzero-
vána na pracovních serverech.
Ve zmíněném článku jsou tedy
vyložené nepravdy. 

Bohužel se nedaří na některé po-
zice na úřadě dlouhodobě se-
hnat kvalitní zaměstnance, zej-
ména jde-li o vysokoškolsky
vzdělané úředníky, ale obecně
trend odměňování ve veřejné
správě nemůže se soukromou

sférou příliš soutěžit. Přijali jsme
přesto několik opatření směrem
k odměňování a v těchto dnech
vybíráme nového tajemníka, je-
hož prvořadým cílem je perso-
nální stabilizace úřadu.

Dovolil jsem si toto krátké
shrnutí, protože kritizovat je
snadné, ale pokud by kdokoliv
i z opozice věděl o kvalitním kan-
didátovi, všichni bychom byli rádi,
kdyby se výběrového řízení zú-
častnil a uspěl. Trápí mě když, ať
už z neznalosti, nebo úmyslně,
někdo napíše do svého článku
věci, které nejsou pravda a jsou
snadno doložitelné fakturami.
Naše snaha obsadit klíčová
místa na úřadě schopnými, vzdě-
lanými a motivovanými lidmi roz-
hodně laxní není, a proto jsem si
dovolil i tento svůj komentář.

Jakub Matuška, 
1. Místostarosta Břeclavi 

Jak sehnat kvalitní zaměstnance?

Představte si svůj domácí rozpo-
čet jako puzzle. Každý příjem i vý-
daj jsou jedním dílkem, který se
musí přesně spojit s ostatními, aby
vytvořily ucelený obraz. Když
všechny dílky správně spojíte, zís-
káte jasný přehled o tom, kolik pe-
něz máte, kolik můžete utratit
a kolik vám zbude.

Co se stane, když v této skládačce
chybí některý dílek? Třeba ten,
který představuje vaše reálné pří-
jmy? Nebo ten, který odpovídá za

velké výdaje, jako je hypotéka
nebo nájemné? Obrázek bude ne-
úplný a vy ztratíte přehled o svých
financích.

Přesně taková situace je nyní
v Břeclavi. Město už přes jeden
rok nemá vedoucího ekonomic-
kého odboru, což je, jako kdyby
rodina neměla nikoho, kdo by se
staral o její peníze. Bez něj se fi-
nance města stávají rozháze-
nou skládačkou, kde chybí dů-
ležité dílky.

Bez finančního experta se může
stát, že výdaje města budou vyšší,
než si Břeclav může dovolit. To je,
jako když rodina utrácí více, než
kolik vydělává a dluhy se začnou
hromadit. Může se stát, že se bu-
dou činit špatná rozhodnutí o in-
vesticích, jako když rodina koupí
drahé auto, i když nemá na splátky.
A může se také stát, že nebude
dost peněz na důležité věci, jako
když rodina nemá prostředky na
to, aby opravila střechu nebo kou-
pila dětem nové oblečení.

Pokud se má Břeclav dostat
z této situace, musí bezpodmí-
nečně mít svého vedoucího eko-
noma. Potřebujeme na radnici
opravdového profesionála, který
se zodpovědně postará o rozpo-
čet.

Nebo se máme jako obyvatelé
Břeclavi obávat o budoucnost fi-
nancí našeho města?

Vít Jonáš
zastupitel za ODS

Neschopnost vedení radnice 
řešit personální problémy se prohlubuje

Příspěvky zastupitelských klubů

Nepřišla vám Radnice?
Pokud vám kdykoliv do schránky 

nepřijde zpravodaj Radnice,
reklamujte prosím jeho nedoručení 

na e-mailu: david.mahovsky@breclav.eu. 
Roznášku zpravodaje Radnice provádí Česká pošta, 
u které budeme nedoručení neprodleně reklamovat. 

Při reklamaci prosím uveďte název ulice a číslo domu, 
kam Radnice nebyla doručena. 
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Měly by v Břeclavi jezdit elek-
trobusy? Dá se využít odpad

jako zdroj energie? Mohl by ve
městě vzniknout dětský do-

mov? A dovedete si představit
hnízdní ostrovy pro ptactvo
upro střed Dyje? Nejen tyto ná-
pady padaly z úst žáků břeclav-
ských škol na historicky prvním
Mladém fóru v sále radnice. 

Školní parlamenty ze všech břec-
lavských základních škol a také
prvního stupně gymnázia se ne-
chaly pozvat od Zdravého města
k  debatě o tom, jak město pro
jeho obyvatele vylepšit. „Mladé
fórum pro letošek nahradilo ve-
řejné fórum, ve kterém své ná-
zory prezentovali převážně do-
spělí. Tentokrát jsme dali prostor
mladým lidem, kteří vidí Břeclav
trochu jinak. V  sále, kde se ob-
vykle konají zasedání zastupitel-
stva, školáci debatovali o různých
oblastech od dopravy, přes eko-
nomiku a rozvoj města, kulturu,
cestovní ruch a gastro, sociální
oblast a zdraví, sport a volný čas
nebo školství až po životní pro-
středí a energetiku,“ vyjmenoval
místostarosta pro Zdravé město
Petr Vlasák. Jak zdůraznil, po-
střehy a neotřelé podněty mla-
dých lidí mohou být velmi pod-
nětné pro vedení města, které
s  výsledky Mladého fóra bude
dále pracovat. 

Mezi jednotlivými návrhy, které
během Mladého fóra padly, ško-
láci vybrali své „favority“. Tedy té-
mata, která pro ně mají největší
prioritu. 

Co by si Mladé fórum v Břeclavi
nejvíce přálo?
Festival na Den studentstva
Jump park – zábavní park
Zlepšit průjezdnost městem –
zkapacitnit kruhový objezd
u Tesca
Terénní cvičení, více praxe do škol
Lepší technické vybavení odbor-
ných učeben
Lepší správa sportovišť
Více gastra v místních částech
Využití školních střech pro foto-
voltaiku, zelené střechy
Vnitřní prostory pro mládež
Podpořit motivaci k práci menšin
Krizové centrum duševního
zdraví

Mladé fórum bylo také příleži-
tostí pro jednotlivé školní parla-
menty vzájemně se seznámit
a předat si zkušenosti. Ty bude
v  průběhu roku prohlubovat
Středisko volného času Du-
hovka, které letos poprvé rozjíždí
nový kroužek s názvem Mladý
břeclavský parlament. Celoroční
program bude zahrnovat aktivity
zaměřené na rozvoj měkkých
dovedností, podnikavosti, kritic-
kého myšlení a organizačních
schopností žáků. Děti se zapojí
do psychosociálních her a dal-
ších aktivit, které jim pomohou
lépe porozumět politicko-sociál-
ním tématům. Akce je spolufi-
nancována WHO. 

(sol, foto dav)

Mladí rozhodli, jakou chtějí Břeclav

Vůbec poprvé se uskutečnilo ve-
řejné projednání k projektu v
rámci Nápadů pro Břeclav – par-
ticipativního rozpočtu Zdravého
města. A to přímo v místě, kde
má vyrůst dětské hřiště, které le-
tos uspělo jako jediný projekt na-
vržený občany města. Další dva
přihlášené záměry bohužel au-
toři naplánovali na pozemcích
mimo vlastnictví města, což od-
poruje základním podmínkám
participativního rozpočtu. Do-
plnění hracími prvky pro malé
děti na Žerotínově ulici vyjde
město na 300 tisíc korun, na-
vrhovatelka však také jedná se
sponzory o finančních darech
pro tento záměr. 

„Z živé sousedské diskuse s oby-
vateli lokality přímo v terénu vze-
šlo několik dobrých podnětů.
Společně jsme probrali různé va-
rianty hřiště a uspořádání či za-

bezpečení prostoru. Na základě
připomínek obyvatel teď bu-
deme s navrhovatelkou a úřed-
níky postupovat dál se snahou
o sladění několika zájmů, které
myslí jak na menší, tak na větší
děti či pejskaře,“ uvedl místosta-
rosta Břeclavi Petr Vlasák zod-
povědný za agendu Zdravého
města Břeclav, kam spadá i par-
ticipativní rozpočet. 

Dětské hřiště vznikne na ulici Že-
rotínova u tzv. „Bílého kostela“,
aby sloužilo dětem od tří do
čtrnácti let. Naleznou na něm la-
nové a balanční prvky, nové vy-
užití zde najdou i herní prvky,
které donedávna sloužily na Pa-
stvisku. Příjemnou atmosféru
doplní i vzrostlé stromy, které
tvoří tolik potřebný stín zejména
během horkých letních dnů. 

(sol, foto dav)

Břeclavané diskutovali
nad projektem hřiště



Pohyb aut sledovaný kamerami
na semaforech, desítky komisařů
v autobusech hromadné dopra-
vy, podrobná pocitová mapa,
mnohahodinové debaty s veřej-
ností a hlavně nesčetná setkání
odborníků. To vše bylo podkla-
dem pro vytvoření Plánu udrži-
telné mobility Břeclavi. Strate-
gický dokument, který bude for-
movat vývoj dopravy ve městě
nejméně v následujícím desetiletí,
je hotový. Práce na něm trvaly
dvacet měsíců. 

Dokument musí ještě projít
schválením v radě a zastupitel-
stvu. Pak se jeho doporučeními
bude město řídit při všech kro-
cích, které bude v dopravě pod-
nikat. Ať už jde o změny v auto-
mobilovém provozu, parkování,

cyklistice, v úpravách provozu
MHD a podobně.

„Břeclav, stejně jako řada jiných
měst, se potýká s narůstajícími
požadavky na parkování, tranzitní
dopravu, bezpečnost cyklistů, po-
hodlí pěších a řadou dalších do-
pravních témat. Dosud jsme tyto
problémy řešili jednotlivě, bez širší
návaznosti na jiné oblasti dopravy
i života. Plán udržitelné mobility
nám pomůže, abychom dokázali
pojmout dopravu jako celek,“ říká
starosta Svatopluk Pěček. Jak
zdůrazňuje, dokument pomůže
zajistit ve městě optimální do-
pravu jeho obyvatelům, ale i těm,
kteří sem přijíždějí za prací či za
zábavou. „Cestování po Břeclavi
chceme přátelské, efektivní, bez-
pečné, dostupné a ohleduplné

k  prostředí města,“ doplnil sta-
rosta.

Plán udržitelné mobility vychází
z vize toho, jak by měla městská
mobilita vypadat v roce 2035. Po-
drobně pak definuje jednotlivé
konkrétní záměry a projekty, jak
toho dosáhnout. Návrhová část
dokumentu se zakládá na čtyřech
pilířích.

SAutomobilem s mírou
S Funkční veřejná hromadná do-

prava pro všechny
SAtraktivní zdravá mobilita
SVeřejný prostor – místo pro trá-

vení volného času

Podrobněji dokument doporučuje
více než osmdesátku aktivit. Patří
mezi ně například odvedení tran-

zitní dopravy mimo intravilán
města, snižování podílu individu-
ální automobilové dopravy, opti-
malizace parkování, rozvoj bez-
pečnosti na silničních
komunikacích, rozvoj elektromo-
bility, optimalizace sítě MHD, vý-
stavba sítě cyklostezek, rozvoj cy-
klistických služeb, zvýšení
prostupnosti významných měst-
ských bariér, zklidňování dopravy
v centru města, vymístění moto-
rové dopravy z oblastí podél toku
řeky Dyje, modrozelená infrastruk-
tura a další. Dokument předsta-
vuje i možné zdroje financování. 

Celý Plán udržitelné mobility si
můžete stáhnout zde: https://do-
prava-breclav.eu/doprava/plan-
udrzitelne-mestske-mobility-byl-
finalne-odevzdan/ (sol)

Břeclavská Radnice

Jak získat upíří krev, vyrobit dort
se zdobením křehkým jako
krajka, jak naprogramovat ro-
bota, správně změřit krevní tlak,
vyřezat ze dřeva či plastiku orla
nebo „utkat“ z kovu rytířskou při-
lbici? To všechno se dnešní de-
váťáci dozvěděli během dvou-
denního veletrhu vzdělávání
v břeclavském Domě školství. 

Ten představil téměř čtyřicet
středních škol od gymnázií, přes
lycea, odborné školy až po uči-
liště. Žáci, kteří letos opustí zá-
kladní školy, tu mohli zjistit, co by
je bavilo a poznat svoje možnosti,
promluvit si s  učiteli a hlavně
žáky středních škol.

„Výběr školy zásadně ovlivní další
směřování žáků v jejich profes-
ním životě. Veletrh středních škol,
kde mají možnost vidět prezen-
taci desítek škol z Břeclavi
a okolí, dospívajícím může vý-

razně napomoci v jejich rozho-
dování. Veletrh už si za roky
v Břeclavi vybudoval tradici,“ kvi-
tuje místostarosta Břeclavi Ja-
kub Matuška, který se zahájení
již 28. ročníku břeclavského ve-
letrhu zúčastnil. 

Druhým rokem se vzdělávací ve-
letrh pod heslem „Tak kam?“ ko-
nal pod taktovkou Vzdělávacího
institutu pro Moravu. Střední
školy se na něj pečlivě připravo-
valy, aby jejich prezentace byla
co nejatraktivnější. „Nejde jen
o prezentaci vzdělávacích pro-
gramů. Školy díky svým stánkům
a informacím, které v  nich po -
dávají, dokážou v žácích zapálit
jiskru pro daný obor, vzbudit vá-
šeň pro danou vzdělávací oblast
a umožnit jim lépe se rozhodnout
pro budoucí povolání,“ sdělila ře-
ditelka institutu Leona Sapíková. 

(sol, foto dav)

Veletrh středních škol
ukázal cestu Jsou zde pro ty, kteří potřebují po-

moc a péči, pro ty, kteří s  jejich
podporou mohou žít kvalitní
a důstojný život. Práce pracovníků
v pečovatelských službách je ne-
ocenitelná. Nejen o tom, jak získat,
udržet si, motivovat, vzdělávat
a samozřejmě financovat kvalitní
pracovníky, debatovali u kulatého
zástupci pečovatelských služeb
z  celého Jihomoravského kraje.
Setkání organizované Českou
asociací pečovatelské služby,
které se na břeclavské radnici ko-
nalo pod záštitou starosty Svato-
pluka Pěčka, upozornilo vedle per-
sonálních procesů také na řadu
dalších důležitých témat, se kte-
rými se sociální služby potýkají. 

„Demografické prognózy ukazují,
že populace v  České republice
stárne. Předpokládá se tedy i zvy-
šující se poptávka po sociálních
službách,“ upozornil Svatopluk Pě-
ček na fakt, že podpoře těchto
služeb je potřeba věnovat náleži-
tou pozornost. „Vše je přitom zej-
ména o financích. Velmi si cením

toho, že v Břeclavi se podařilo na-
stavit dobrou spolupráci s dalšími
sedmnácti obcemi regionu, které
se solidárně podílejí na financo-
vání sociálních služeb, jež mají
sídlo především v Břeclavi,“ pozna-
menal starosta.

Na setkání do Břeclavi dorazili zá-
stupci pečovatelských služeb na-
příklad z Vyškova, Deblína, Bzence,
Tišnova nebo Strážnice a dalších
jihomoravských měst. V letošním
roce se jednalo o již osmý kulatý
stůl České asociace pečovatelské
služby, která čítá celorepublikově
téměř dvě stovky členů. Účastníci
se věnovali klíčovým tématům,
jako je novela zákona o sociálních
službách, snaha začlenit financo-
vání sociálních služeb do státního
rozpočtu coby mandatorní výdaj
a podobně. Důležité pro ně bylo
zejména vzájemné sdílení po-
znatků mezi poskytovateli sociál-
ních služeb, zástupců odborů so-
ciálních věcí, zástupců zdravotně
sociální péče, krajského úřadu či
úřadů práce. (sol, foto dav)

Pečovatelské služby v Břeclavi

Recept na břeclavskou dopravu je hotový
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Vedení města Břeclavi ocenilo
letos poprvé tři významné osob-
nosti z řad břeclavských seniorů.
Ocenění Břeclavský senior roku
převzaly tři dámy, předsedkyně
Senior klubu Poštorná Olga Kar-
línová, předsedkyně Seniorů ČR,
městské organizace Břeclav La-
dislava Procházková a předsed-
kyně Seniorů ČR, základní orga-
nizace Stará Břeclav Ludmila
Teturová.

Olga Karlínová se podílí na pří-
pravě mnoha kulturních a vol-
nočasových akcí nejen pro po-
štorenské seniory, kromě toho
jako členka pěveckého souboru
Věra vystupovala na četných
kulturních akcích v Břeclavi.

Ladislava Procházková se dlou-

hodobě angažuje při řešení
problémů seniorů v Břeclavi. Po-
dílí se na přípravě mnoha volno-
časových, pohybově terapeutic-
kých a kulturních akcí pro
břeclavské seniory.

Ludmila Teturová se aktivně za-
pojuje do všech akcí pořádaných
starobřeclavskou organizací
a podílí se na pořádání volnoča-
sových a kulturních akcích pro
seniory ze Staré Břeclavi.

Všechny dámy jsou velkou inspi-
rací a motivací pro další seniory
v Břeclavi. Dokazují, že i v po-
kročilém věku mohou být lidé
aktivní, plní elánu a energie a ne-
zištně se angažovat pro druhé. 

(dav)

Vedení ocenilo seniorky

Nejvíc návštěvníků přijelo
z Brna a jen „na otočku“. Také
to vyplývá z výsledků dotazní-
kového šetření, které Masary-
kova univerzita a Centrála
cestovního ruchu jižní Moravy
provedly během břeclavských
Slavností rajčat a které nyní
organizátoři dostali k dispo-
zici. Anketa zkoumala spoko-
jenost návštěvníků s nabídkou
a službami akce a také hlavní
důvody jejich návštěvy. 

„Při pořádání Slavností rajčat
jsme spojili síly s Centrálou ces-
tovního ruchu jižní Moravy, která
letos poprvé vybrala osm nejlep-
ších gastroakcí v  kraji, aby je
podpořila. Kromě silné propa-
gace byl přínos i ve finanční pod-
poře na marketing či dopro-
vodný program akcí. Díky tomu
přilákaly lokální suroviny do na-
šich měst lidi z  celé republiky,
což potvrzuje i anketa mezi ná-
vštěvníky,“ shrnul místostarosta
Petr Vlasák, který stál před více
než desetiletím u zrodu Rajské
Břeclavi. 

Z  odpovědí v  průzkumu vyply-
nulo, že nejvíc lidí přijelo za raj-
čaty z  Brna-města. Paradoxně
tito hosté převažovali dokonce
nad domácími – tedy nad oby-
vateli Břeclavska. A připočítáme-
li k  tomu i návštěvníky z  Brna-
venkova, pak je dominance
Brněnska zcela jednoznačná.
Rajská Břeclav ale přilákala
i hosty z  větší dálky – z  Prahy,
Olomouce, Ostravy a také zpoza
slovenských hranic. 

Co do typu návštěvy, nejčastěji
se jednalo o jednodenní výlet,
a to celkem pro 82,2 procenta
návštěvníků. Zbylá část se
v Břeclavi nebo okolí ubytovala. 

Nadpoloviční většina z návštěv-
níků byla na Slavnostech rajčat
úplně poprvé. Nejvíce lákaly vě-
kovou skupinu mezi 27 a 40 lety.
Druzí v pořadí jsou lidé od 41 do
55 let. Naopak mladí lidé do
osmnácti téměř chyběli. 

Známkami jako ve škole hodno-
tili respondenti také obsah akce.
Rajská Břeclav by si na vysvěd-
čení odnesla vyznamenání. Na
dvojku to totiž nebylo ani v jed-
nom předmětu. Hodnotilo se
přitom celkem devět položek od
hudebního programu přes par-
kování, čistotu, orientační sys-
tém až po gastro a food zónu
či degustaci rajčat. Všechny
body se pohybovaly v  rozmezí
hodnot 1,40 až 1,84. U dotazu,
zda by doporučili návštěvu
akce, se pak víc než polovina re-
spondentů označila za její pro-
pagátory.

„Jsem nadšený, že do Břeclavi,
která je poněkud ve stínu Led-
nicko-valtického areálu, nebo
Mikulova, přilákala rajčata tolik
lidí. A že odjížděli s pocitem, že
Břeclav je příjemné a živé
město. To bylo ostatně cílem
Slavností rajčat od samého za-
čátku,“ poznamenal místosta-
rosta.

(sol)

Rajská Břeclav 
nejvíc lákala třicátníky
z okolí Brna



Břeclavská Radnice

Za kostelem v Poštorné, vedle
Rákosníčkova hřiště nebo třeba
na Pastvisku. Tam všude si lidé
mohou zacvičit na volně přístup-
ných hrazdách, bradlech, žebři-
nách a horizontálních žebřících.
Na seznamu břeclavských wor-
koutových hřišť se objeví i hřiště
TJ Lokomotiva. Město k tomu
přispěje stotisícovou dotací. 

Hřiště má sloužit jak zdejším
sportovcům, tak i široké veřej-
nosti. TJ Lokomotiva si od něj
slibuje, že rozšíří možnost spor-
tovního vyžití v areálu pro
všechny věkové kategorie. Ná-
klady na vybudování dopadové
plochy, zakoupení a instalaci cvi-
čebních prvků venkovní posi-

lovny jsou více než 400 tisíc ko-
run. Břeclav díky tomu rozšíří se-
znam workoutových hřišť na
šest. 

Vedle sportovců z Lokomotivy
město stotisícovou částkou
podpoří také fotbalisty z Měst-
ského sportovního klubu, kterým
přispěje na nákup sekacího trak-
toru na stadion Slovan.  Zde tré-
nují všechny mládežnické týmy
klubu. Nekvalitně posekaná plo-
cha není vhodná k tréninku, zá-
roveň je na ní vyšší riziko zranění.
Nová technika pomůže zajistit
kvalitní sečení trávy a tím se
zvýší i kvalita tréninků.

(sol)

Město přispěje na
workout i fotbalové hřiště

Sto tisíc korun poslala Břeclav na
pomoc Jeseníku na severní Mo-
ravě, kde povodně způsobily
škody v desítkách milionů korun.
Přívaly vody z rozvodněných řek
Bělá a Staříč poničily silnice a zde-
vastovaly několik ulic. Dvě desítky
rodinných domů musely být kvůli
narušené statice zbourány, opravy
potřebuje mnoho dalších. 

„Při tornádu našemu regionu fi-
nančně pomohla řada měst
a obcí. A nyní je na nás, abychom
zase my podpořili místa, která to
nyní nejvíce potřebují. Mnozí
z nás mají na Jesenicku známé,
kamarády nebo rodinu. A kon-
krétně s Jeseníkem Břeclav dlou-
hodobě spolupracuje v rámci Ná-
rodní sítě Zdravých měst. Právě
proto padla volba práv na toto
město,“ vysvětlil starosta Břeclavi
Svatopluk Pěček s tím, že stoti-
sícová částka je nejvyšší, jakou
může schválit rada města bez
souhlasu zastupitelstva, aby po-
moc byla poskytnuta co nejdříve.

Stejnou částkou město podpořilo

také rakouský Zwentendorf an
der Donau, který je partnerskou
obcí Břeclavi. „Se Zwentendorfem
spolupracuje Břeclav nejméně od
osmdesátých let. Partnerství bylo
oficiálně stvrzeno v roce 1992. Ka-
tastrofa, která toto město po-
stihla, nás nemůže nechat chlad-
nými,“ uvedl starosta.

Přestože rakouské městečko
v  září připravovalo na možné
ohrožení vodou z Dunaje, zkáza
přišla z jiné strany, a to od pro-
tržené přehrady Perschling. Pod
vodou se ocitla pole, domy, sil-
nice a cyklostezky i místní elekt-
rárna. Kvůli odtoku vody museli
záchranáři „proříznout“ silnici
a pokusit se ji odvést do Dunaje.
Rozsah škod je mimořádný.

Břeclav svým darem částečně
oplácí gesto, které Zwentendorf
udělal před třemi lety po tornádu.
Také z  rakouské obce tehdy do
Břeclavi putovala finanční podpora
na pomoc po živelní katastrofě.

(sol)

Břeclav pomůže Jeseníku
stotisícovou částkou

The Beatles absolvovali svůj po-
slední koncert na střeše. U2 na-
točili klip k písni Where the
streets have no name na střeše.
A do třetice si střešní produkci
vyzkoušeli také břeclavští The
Teachers. Oblíbená profesorská
skupina letos slaví 30 let exis-
tence, a tak potěšila sebe i ně-

kolik stovek Břeclavanů netra-
dičním koncertem, který byl zá-
roveň pozvánkou na listopadové
oslavy 105. výročí břeclavského
gymnázia, na kterých The Tea-
chers samozřejmě nebudou
chybět. 

(juh)

The Teachers zahráli 
lidem ze střechy

Píseň Stayin´ Alive (Zůstat naživu)
skupiny Bee Gees se během
prvního dne Dnů zdraví ozývala
z pavilonu v městském parku.
Břeclavská nemocnice tady zahá-
jila Dny zdraví svým programem,
během kterého návštěvníky na-
učila třeba i masáž srdce, kterou
je ideální provádět přesně v rytmu
legendární skladby z roku 1977. 

Jako jedni z prvních si to vyzkou-
šeli břeclavští školáci, kteří si v pa-
vilonu mohli například otestovat
pod UV lampou správnou tech-
niku dezinfekce rukou, nechat si
změřit krevní tlak, dozvědět se
něco o dárcovství krve, ale třeba
i civilizačních onemocněních,
obezitě, závislosti na nikotinu
a spoustu dalšího. Na pěší zóně
vyrostl obří model plic, u nějž se
mohli lidé dozvědět něco o pre-
venci rakoviny plic. V pavilonu

měla prostor i aplikace Nepani-
kař!, která může být první pomocí
při psychických nesnázích.

Dny zdraví trvaly týden. „Letos byl
program delší a bohatší než
v předchozích letech. Hodně jsme
ho zaměřili na děti ze škol, ale
samozřejmě i na dospělé nebo
seniory, kteří si chtěli nechat změ-
řit různé hodnoty v těle. Nejde ale
jen o fyzické zdraví, věnovali jsme
se i zdraví psychickému,“ popisuje
místostarosta Petr Vlasák s tím,
že program se významně věnoval
i osvětě. 

Mohli jste se díky němu pustit do
cvičení jógy, ve vybraných břec-
lavských restauracích si dát
zdravé meníčko, přijít na kurz tré-
nování paměti, na přednášky či
bylinkování v městské knihovně,
anebo si třeba jít zaběhat. (sol)

Dny zdraví v Břeclavi
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Výstava Z moravské země...,
kterou jsme slavnostně zahájili
11. října 2024, je jen malým na-
hlédnutím do tvorby Antonína
Vojtka a zároveň je ohlédnutím
za nabitým narozeninovým ro-
kem, v rámci kterého jsme se
s vámi mohli vidět v Břeclavi
v MMG (výstava Pod paží tisknu
křídla…), v rámci Víkendu otevře-

ných zahrad v Blažovicích
u Brna, v Havlíčkově vile v Po-
štorné (Mezi světy), v Prostějově
(Krajina mého srdce).

Srdečně vás zveme k  její ná-
vštěvě až do 10. ledna 2025
v budově Rádia Proglas v Brně,
kde se vám rádi budou věnovat.

Galerie 99 Břeclav



16–17

Už popáté zorganizovala trénin-
ková skupina Rozběháme Břec-
lav závod Hájenka RUN. Na trasy
o délce 6 nebo 11 km mezi Po-
štornou a Valticemi vyběhlo do
lesů okolo lanového centra Há-
jenka celkem 125 vytrvalců z ČR
i Slovenska, což byla dosud nej-
vyšší účast. 

S kratší trasou si nejrychleji po-
radil dvacetiletý Jakub Žák
z AK Perná (21:11 minut) a obhájil
tak loňské vítězství před domá-
cím Miroslavem Mrázem (22:57).
I ženskou vítězku měla letošní
„Hájenka“ stejnou, nejrychlejší

byla Leona Mihalíková z TJ Lo-
komotiva Břeclav. Na 11km okruh
si troufli ti zkušenější a jako
první se do cíle vrátil pětačtyři-
cetiletý Jiří Světinský z AK Hluk
(40:08 minut). Mezi dámami zví-
tězila jednadvacetiletá Slovenka
Simona Hrajnohová z ŠK Jablo-
nica (46:57).

I letos měl závod charitativní
podtext. Organizátorům ze sku-
piny Rozběháme Břeclav se po-
dařilo vybrat téměř 33 000 Kč
na dobrou věc. 

(dan, foto T. Sigmund)

Půlkulatiny Hájenka RUNu

Dramatickou podívanou přinesly
první dva duely finálové série soft-
balové extraligy mezi domácími
Locos Břeclav a Hrochy Havlíčkův
Brod. Sobotní i nedělní zápasy se
rozhodovaly až v tie breaku a bo-
hužel v obou případech byli šťa-
stnější hosté z Havlíčkova Brodu.

Poprvé zvítězili 5:4, o den později
6:4. O zachování naděje na třetí
titul v řadě Locos zabojovali po
uzávěrce Radnice v havlíčkobrod-
ské Hippos Areně před kamerami
České televize.

(juh)

Bitva o titul
III. ročník Střeleckého memoriálu
jednoty Břeclav – memoriálu
Jana Hronka ve střelbě z pušky
Mosin Nagant jako vzpomínka
na válečného veterána plk. Ing.
Jana Hronka o pohár jednotlivců
a VIII. Ročník střelecké soutěže
Memoriálu 2. praporu 10. pěšího
pluku J. Sladkého Koziny o pu-

tovní pohár družstev starosty
města Břeclavi v říjnu hostila po-
štorenská střelnice. V  druž-
stvech zvítězilo Brno 2 B, mezi
jednotlivci kraloval s  219 body
Josef Darmovzal. Ve  střelbě
z Mosinu bral zlato A. Dujíček.

(dav, foto L. Hrdlička)

Střelci v Poštorné

Víc než stovka cyklistů se ke
konci října postavila u Nového
dvora na start novinkového zá-
vodu Gravel Live, díky kterému
pořadatelský klub Sportcomplex
Břeclav protáhl sportovce kolem
překrásných památek Lednicko-
valtického areálu. 

Po písčitých cestách se rozjeli cy-
klisté všeho věku a ražení. Os-
tatně nešlo ani tak o rychlost,
jako o příjemné setkání cyklonad-
šenců. Gravel Live dostal název
po typu kola, které je křížencem
mezi silničkou a kolem do terénu

a skvěle tak sjede asfalt i šotoli-
nové cesty nebo lehký terén.
Stejně jako jiné závody seriálu
Břec Cup byl i tento zaměřen rov-
něž na děti a mládež tak, aby jim
cesta ke sportu byla vlastní. 

Závodníci si mohli vybrat ze dvou
tras. Kratší sedmnáctikilome-
trová se startem i cílem na No-
vém dvoře vedla kolem pěti sa-
letů. Ta delší, čítající 48 kilometrů,
zamířila i do obtížnějšího terénu
vinic a protla sedm saletů. 

(scbv)

Gravel Live u Břeclavi



Do Břeclavi se v říjnu sjelo po de-
seti nejlepších oddílech starších
žáků a starších žákyň z celého
Česka, aby se utkaly o letošní re-
publikové tituly v 19 atletických
disciplínách. Celkem šlo o 509 zá-
vodnic a závodníků. Družstvo ho-
chů FOSFA Lokomotivy Břeclav
nasbíralo 282 bodů a s přehledem
zvítězilo. Družstvo TJ Dukla Praha
na stříbrné příčce získalo o rov-
ných 100 bodů méně.

K této bilanci největší měrou při-
spěl Lukáš Drobilič, který zvítězil
ve skoku vysokém i dalekém
a skončil třetí v běhu na 150 m –
celkem nasbíral 36 bodů. O dva
body méně přidal Sebastián An-
drejev, který se stal vítězem klání
oštěpařů, druhý skončil v překáž-
kovém běhu a třetí v disku. Třetí
nejvyšší bodový zisk zaznamenal
Richard Smolík (28 b.). Vítězství
v běhu na 800 m vybojoval Ma-
tyáš Kocman, chodecký závod na

3000 m vyhrál Daniel Herman.
K celkovému úspěchu družstva
ale přispěli i další členové, jmeno-
vitě Matyáš Čapek, Ondřej Varga,

Matěj Režňák, Štěpán Frýdek, To-
biáš Matějka, Rostislav Bína, Petr
Lang, Vojtěch Korgo, Antonín Ba-
ránek, Jan Zástěra, Niklas Kolegár,

Lukáš Kubíček, Matěj Pešl, Ondřej
Šálek a Adam Brzobohatý. 

(FOSFASPORT)

Břeclavská Radnice

Atletické zlato z MČR pro starší žáky

Břeclavské moderní gym-
nastky se v říjnu zúčastnily
prvního kola Českomorav-
ského poháru ve společných
skladbách ve Žďáru nad Sáza-
vou. V prvním sledu závodu se
představily tři společné
skladby SK MG Břeclav. 

V 0.B kategorii startovaly šesti-
leté „Kuchařky“ Liliana Pavúč-

ková, Mia Kalinová, Eva Hrivňá-
ková a Štěpánka Kurková a se-
dmileté Alexandra Straková,
Adéla Andělová, Karolína Jano-
tová, Sofie Jungmannová
a Rozárka Rezová ve skladbě
„Dortíci“. Dortíkům se obě pro-
vedení vydařila na výbornou
a získaly v konkurenci čtrnácti
skladeb skvělé a překvapivé
bronzové medaile. Kuchařky

sbírají ve společných skladbách
první zkušenosti a obsadily
místo třinácté. 

V 0.A kategorii cvičí Veronika
Bradáčová, Veronika Birčáková,
Tina Radkovičová, Julie Marci-
niszynová, Daniela Baranovská
a Elen Maršálková společnou
skladbu bez náčiní s názvem
„Kovbojky“. Nápaditá choreo-

grafie a téměř perfektní prove-
dení vynesly gymnastkám SK
MG Břeclav od rozhodčích nej-
vyšší známky a vítězství s vel-
kým náskokem. 

Druhý sled závodu patřil star-
ším děvčatům. V kategorii II.
předvedly Sára Kratochvílová,
Anna Neumannová, Julie Juráč-
ková, Karla Kejlová a Kamila
Blinda sestavu s pěti páry ku-
želů „Cabaret“ s výrazem,
a i když se dopustily několika
chyb, vybojovaly ve velké kon-
kurenci z celé republiky velmi
cennou bronzovou sadu me-
dailí. 

Nejstarší gymnastky ve IV. ka-
tegorii „Lidovka“ Tereza Bara-
novská, Adéla Baranovská, Jo-
lana Koulová, Ela Majerníková,
Valentýna Mrázová a Laura
Kratochvílová cvičí s kombinací
náčiní švihadla a kužele na
hudbu s lidovými motivy, typic-
kými pro jižní Moravu. Také
choreografie využívá krajových
tanců a děvčata získala v kon-
kurenci deseti skladeb krásné
bronzové medaile. 

(SK MG, sol)

Gymnastky na závodech okouzlily
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Na konci září se naposledy v le-
tošní sezóně sjeli veslaři z celé
republiky do Račic. Tentokrát
zde poměřovali síly v rámci MČR
ve sprintu (v pátek) a MČR druž-
stev (v sobotu a neděli). V pátek
závodníci Slováckého veslař-
ského klubu proměnili sedm fi-
nálových startů v šest medailo-
vých umístění, na závěr
náročného víkendu vybojovali na
MČR družstev pět medailí!

Závody ve sprintu jsou určeny ves-
lařům kategorií dorostu, juniorů
a seniorů. V dorostenecké kate-
gorii náš klub reprezentovali letos

neporazitelní Lukáš Kašík a Jiří Tři-
náctý. Svou dominanci kluci po-
tvrdili jak na dvojce bez kormidel-
níka, tak na dvojskifu, když v obou
závodech zvítězili.

Po jednom zástupci jsme měli
v kategorii juniorů a juniorek. Alex
Novák startoval pouze v závodě
skifařů, kde vybojoval titul mistra
republiky a zlatou medaili. Tereza
Oslzlá usedla také do skifu, a navíc
i do čtyřky nepárové. Start na skifu
v medaili neproměnila a obsadila
páté místo, zato po závodě nepá-
rových čtyřek si na krk pověsila
bronzovou medaili.

Poslední medaili do břeclavské
sbírky přidal muž lehkých vah
Adam Dalibor Jurčík spolu s naším
odchovancem Antonínem Přibi-
lem. Společně usedli do dvojskifu
a ve velmi vyrovnaném závodě na-
konec vybojovali stříbro.

Nedělní finálový program MČR
družstev, které je již určeno všem
věkovým kategoriím veslařů, Slo-
váckému veslařskému klubu při-
nesl pět medailí. V kategorii mlad-
ších žákyň si vedla skvěle Hana
Lipková na skifu, která v napína-
vém závodě vybojovala stříbro.
Později si ještě spolu s Editou Bou-
chnerovou dojela na dvojskifu pro
páté místo.

Medailová očekávání naplnilo druž-
stvo starších žákyň ve složení Na-
tálie Novotná, Tereza Trojanová, Iva
Oslzlá, Elen Havlová, Eva Kuner-
tová, které na letošním MČR ža-
ctva vybojovalo na párové i nepá-
rové čtyřce zlato a titul mistryň

republiky. Tentokrát si děvčata na
párové čtyřce (Novotná, Trojanová,
Oslzlá, Havlová, korm. Guriš)
o jedno místo pohoršila, těsně po-
dlehla svým velkým soupeřkám
zLysé nad Labem a skončila druhá.
Na nepárové čtyřce znovu domi-
novaly veslařky z Lysé nad Labem
a naše děvčata tedy vybojovala
stříbrné medaile (Trojanová, Oslzlá,
Havlová, Kunertová, korm. Guriš).
Natálie Novotná na skifu na svůj
medailový úspěch z MČR žactva
tentokrát nenavázala a skončila
pátá. Starší žákyně Hana Nesňa-
lová a Bára Michalicová skončily na
dvojskifu šesté ve finále B. 

I přesto si naše starší žačky vybo-
jovali stříbrnou pozici v celoročním
klubovém hodnocení v ČR.

Zlaté medaile opět vybojovali do-
rostenci Lukáš Kašík a Jiří Třináctý
na dvojskifu, stejně jako Alex No-
vák na čtyřce párové. Tereza Oslzá
se tentokrát představila pouze na
osmě, kde ve společenství s ves-
lařkami z Hodonína obsadila ve
sloučeném závodě juniorek a žen
třetí místo ve finále B. (mn)

Medaile pro břeclavské veslaře

Darem ve výši dvanácti tisíc korun
podpoří město úspěšnou se-
dmnáctiletou sportovkyni Rozálii
Hakalovou. Talentovaná stu-
dentka letos sbírala nejen tuzem-
ské, ale i mezinárodní úspěchy
v extrémním překážkovém sportu,
zejména Spartan Race. Na repu-
blikovém mistrovství v Chomu-
tově ve své kategorii získala tři
zlaté medaile a vyneslo jí rovněž
nominaci na Mistrovství Evropy
v Itálii, kde kromě individuální
účasti byla též nominována do
české ženské národní štafety.
Umístění v TOP 10 (konkrétně na
devátém místě) pak znamenalo
splnění kritérií pro účast na Mi-
strovství světa v Kostarice. 

Na šampionátu konaném na Ná-
rodním stadionu v San José se

Rozálii v závodě na 15 kilometrů
s padesáti překážkami dařilo. Zá-
vod se přitom běžel na náročné
trati v kávové plantáži. Atleti měli
na překážku jen jeden pokus
a mnoho z nich tak vůbec závod
nedokončilo. Břeclavská sportov-
kyně obsadila mezi staršími juni-
orkami 2. místo. Celkově mezi že-
nami, které závod dokončily, pak
9. místo. 

Rozálie se mistrovství zúčastnila
na vlastní náklady. Věnovala na to
své dosavadní úspory. Také veš-
kerý trénink hradí ze svých zdrojů.
Dar města talentované sportov-
kyni pomůže pokrýt výdaje na ná-
ročnou individuální přípravu, která
ji jistě dovede k dalším úspěchům. 

(sol)

Město přispěje na tréninky
talentované závodnice

Ve věku 71 let minulý pátek zemřel
Jiří Bartolšic, bývalý cyklistický re-
prezentant z Charvátské Nové Vsi,
který závodil v dresu Dukly Brno.

V sedmdesátých a osmdesátých
letech byl členem československé
reprezentace. Do vrcholné cyklis-
tiky vstoupil v roce 1973 vítězstvím
v podniku Bohemia Tour. V témže
roce se účastnil amatérského mi-

strovství světa. Dvakrát zvítězil
v závodu Kolem Čech, čtyřikrát
startoval na Závodě míru.

Výrazně na sebe upozornil v roce
1976 ve Francii v závodě Tour de
l’Avenir. Zvítězil ve čtvrté etapě
a získal nakonec i zelený trikot ví-
těze bodovací soutěže. 

(sol, foto archiv Sportcomplex)

Zemřel Jiří Bartolšic

PŘIJĎTE HRÁT ŠACHY
Pravidelný kroužek vedený zkušeným trenérem a ligovým hráčem.

Pro začátečníky i pokročilé v šachové klubovně TJ Tatranu Poštorná
vždy v pondělí v 16 hodin.

Více info.: Miroslav Slavík, tel.: 792 409 634, 
e-mail: predseda@sachy-bv.cz, fb: tatran.postorna
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